
Referat fra 1. bestyrelsesmøde i nyvalgt bestyrelse for Skagen Havkajakklub 

Tidspunkt: tirsdag d. 5.4. klokken 19-21  

Til stede: Michael Thaarup, Hans Peter Nissen, Ewald Lynggaard, Lotte Krukiewicz og Bettina Grønbech 

Dagsorden 

1. Konstituering af ny bestyrelse med valg af formand, næstformand, kasser og sekretær 
    1.a. Hvornår kan bestyrelsen mødes? 
2. Status økonomi og medlemsantal v. Klubbens Ewald 
3. Ro-kort eller Havkajak Nord? - introduktion til ro-kort v. Henrik Rasmussen 
4. Ændring af frironingskrav bl.a. på baggrund af at kun 2 ud af 10 roere fra tidligere sæson er friroet - Skal 
kilometerkrav ændres til fx 50 eller 60 km.?   
    4. a Frironing kombineres med at vise selvredning og makkerroning?  
    4. b Opfordring til alle roere om årlig demonstration af makkerredning og selvredning?  
5. booking af svømmehal – nye priser grundet godkendelse som folkeoplysende forening v. Michael 
6. Klubbens eksisterende udvalg, behov for andre udvalg?  
7.Aktiviteter kommende sæson:  Roerkursus og begynderhold, SUP-hold for Ungdomsskolen, SUP-hold for 
nye medlemmer, Indkaldelse til Instruktørmøde, samarbejde med Skawdyk - orientering om indledende 
drøftelser 
8. Nedsættelse af udvalg for forslag og plan for nyt klubhus 
    8.a Orientering fra medlemsmøde om nyt klubhus 
    8.b. Procedure for nedsættelse af arbejdet og nedsættelse af det nye udvalg 
    8.c. Det fremadrettede arbejde 
    8.d.Mulige emner for det nye udvalg 
    8.e. Evt. samarbejde med Skawdyk, orientering om indledende drøftelser 
9. Klubbens elforbrug, reelt forbrug, kan forbruget reduceres?  
10.Samling af vores to klubkokaler, hvem kan gå i gang og hvornår?  
11.evt.  

 

                                                      Referat 
Ad. 1  
Michael genvalgt som formand, Peter genvalgt som næstformand, Evald genvalgt som kasserer men ønsker 
herefter ikke genvalg, Bettina valgt som sekretær. 
Ad. 1.a  
Svært at finde fælles tidspunkter for de 3-4 årlige møder. Bedste ugedage er fredag eftermiddag og tirsdag 
aften. Bettina foreslår virtuelle møder via Teams som supplement.  
Ad. 2  
Evald fortæller at kassebeholdning pr. 4.4.2022 er: 34816, 23 kr. 
I alt 39 medlemmer har betalt og han er i proces med at kontakte ikke-betalende for at høre de fortsat vil 
være medlemmer, så medlemstallet er usikkert.  
Ad. 3.  
Overvejelserne bag evt. at skifte til anden registrering er, at tiden er løbet fra papirregistrering og en fysisk 
tavle (placeret i container) og måske vil en anden registrering medføre, at flere husker at skrive sig ud når 
de tager en rotur?  
Henrik gav en introduktion til ro-kort og Michael til Havkajaknord. 
Begge registreringer af ture og kilometer kan tilgås fra PC og smartphone og begge gemmer ro-data 
Positiv indstilling fra bestyrelsen til ro-kort fremfor Havkajaknord som vores nye registrering af ture fordi 
der med ro-kort er flere fordele herunder at ro-kort bruges af en lang række roklubber landet over.  



Ro-kort er lidt dyrere men har også flere funktioner end Havkajaknord. Konkret pris på ro-kort undersøges 
inden næste bestyrelsesmøde og herefter kan en endelig beslutning om ro-kort tages.  
En introduktion til systemet medlem til medlem vil formentlig være tilstrækkelig da ro-kort er intuitivt og 
brugervenligt 
Mål for implementering af ro-kort kunne være foråret 2023. Henrik som tidligere har lagt data ind i 
systemet, vil gerne bidrage til arbejdet sammen med Michael i efteråret 2022. 
Ad. 4  
Frironingskrav ændres til 50 km.  
Det gør det grundet gennemgang af de historiske begrundelser for det høje kilometerkrav ikke længere er 
til stede. Medlemmer runder ikke havnen eller Grenen uden at være med et erfarent medlem og 
sammenlignelige kystkajak-klubber har frironingskrav på 50 eller 60 km.  
Peter tilføjer at det at kunne læse vejret også er vigtigt set i forhold til antal roede kilometer.  
Ad. 4.a  
Det ændrede frironingskrav skal ikke kombineres med at demonstrere egen-redning og makkerredning 
fordi det alligevel sker i forbindelse med ro-uddannelsen. 
Ad. 4.b  
Forslag om alle de medlemmer som har lyst, får mulighed for en gang om året, at genopfriske og øve sig i 
makkerredning og egen-redning fører til nedsættelse af et udvalg v. Peter og Lotte som vil planlægge en 
dag med fællesskab, grin og sjov og som er et praktisk arrangement omkring at øve redninger i havet.  
Ad. 5 
Michael fortæller at fordi vi igen er godkendt som folkeoplysende forening bliver det billigere at bruge 

svømmehallen. Udgiften er nu 82 kr. pr. time mod tidligere 283 kr. pr. time = en besparelse på 201 kr. pr. 
time. Samlet set spares 603 kr. pr gang.  

Livredder koster 185 kr. pr. time og er et krav for at låne svømmehallen.  
Ad. 6  
Aktuelle udvalg er: Sikkerhedsudvalget (Michael og Peter) et Tur- udvalg (Michael og Jesper). 

Herudover er der tradition for at nogle medlemmer står for særlige arrangementer, men der er også ønske 
om at der nedsættes et Festudvalg som planlægger en sommerfest og julefesten.  

Det diskuteres at der er behov for involvering af nye kræfter og input til nytænkning i udvalgene,  
så hermed en opfordring til at medlemmer bidrager, hvis de ønsker at være en del af enten tur-udvalget 

eller festudvalget. Michael og Lotte skriver mail om henholdsvis turudvalget og festudvalget.    
Ad. 7. 
Aktiviteter kommende sæson gennemgås.  
Kommende instruktører på Havkajak- begynderholdet: Henrik/Kirsten og Michael.  
Tilmeldte kommende ny-roere på begynderhold er aktuelt i alt 6 personer. Lotte laver opslag på Facebook 
og i den lokale avis efter påske om nybegynderholdet som kan rumme i alt 10 nye medlemmer og som 
starter medio maj på mandage med roerweekend d. 11—12 juni.  
Klubben råder nu over 13 kajakker så medlemmer uden kajak kan også ro om mandagen.  

Instruktører på SUP-holdene: Peter og Michael Y.  
Undervisning for Ungdomsskolen er fra medio maj på onsdage. Og SUP kursus for nye klubmedlemmer er 
mandage i juli måned kl. 19-21.  
SUP-kursus i Ungdomsskoleregi generer et overskud til klubben gennem instruktørløn på 4-5000 kr. årligt.  
Vurdering er, at der er for få instruktører i klubben.  
Turansvarlig for torsdagsture fjernes for at spare på medlemsressourcerne.  

 
Michael informerer om henvendelse fra Skawdyk i forhold til et evt. samarbejde omkring nyt klubhus.  
Dette samt punkterne 8 til 11 udsættes til et snarlig senere møde grundet tidnød  
 
                                                                                                                                                   Referent Bettina  


